
تلاش برخی نمایندگان برای  لابی بر سر صندلی 
ریاست مجلس

معامله به  جای رقابت!
نوری قزلجه: حمایت بیرونی از ریاست قالیباف بر مجلس 

را رد نمی کنم

ریاست  کرسی  طالقانی:  یاسمین  ملی–  آرمان 
مجلس دوازدهم تا به امروز پرحاشیه ترین کرسی ریاست 
بهارستان بوده است. وضعیت در مجلس آینده قدری 
متفاوت از مجلس کنونی می شود زیرا نیروهایی وارد 
مجلس دوازدهم خواهند شد که شرایط را برای قالیباف 
و طیف او سخت می کنند تا جایی که این پرسش به 
که آیا او می تواند از جایگاه ریاستش بر  وجود می آید 
مجلس دفاع کند؟ قالیباف نمی خواهد سرنوشتی مشابه 
حدادعادل داشته و ریاستش تک دوره ای باشد. او یک 
اصولگراست و منتخبان مجلس دوازدهم هم اصولگرا 
ریاست قالیباف  با  نباید  هستند پس به طور طبیعی 
مشکلی داشته باشند، اما این ادعا زمانی صحت داشت 
که اصولگرایان یکپارچه بودند نه مانند زمان فعلی که 
چند شاخه هستند و هر جریانی خودش را لایق معرفی 
رئیس مجلس می داند. در چنین شرایطی نیاز به معامله 

برای ریاست قالیباف است. 

    تلاش برای نشاندن قالیباف بر کرسی ریاست 
کمیسیون شوراها و امور داخلی  گذشته عضو   روز 
مجلس هم معامله برای ریاست قالیباف را تایید کرد. 
که  جلال رشیدی کوچی درباره اینکه این معامله ای 
می گویید برای کسب کرسی ریاست آقای قالیباف در 
مجلس دوازدهم است، عنوان کرد: بله، احتمالا همین 
نماینده پیشین مجلس  است. همچنین دیروز یک 
گفت: رویکرد مجلس آینده تقریبا شبیه به همین مجلس 
کنونی خواهد بود و به نظرم بر سر ریاست مجلس تندروها 
با قالیباف به جای رقابت معامله می کنند. برای تندروها 
مهم است که ریاست کمیسیون ها در اختیار بگیرند یا 
حضور عددی خوبی در هیات رئیسه داشته باشند. آنها 
دنبال سهم خواهی  هستند و می خواهند سهم خود 
را هرچه بیشتر افزایش دهند. مهدی آیتی ادامه داد: 
کنون قدرت بیشتری  درست است که جبهه پایداری ا
گرفته است و در مجلس آینده سهم بیشتری از کرسی ها 
را خواهد داشت اما دلیل نمی شود که آقای قالیباف بار 
دیگر رئیس مجلس نشود، زیرا ریاست مجلس لزوما در 
مجلس تعیین نمی شود. وی افزود: حتما آقای قالیباف 
بار دیگر رئیس مجلس می شود اما ممکن است نیروهای 
پایداری و تندروها در اداره مجلس کار را برای او سخت 

کسیون های مخالف او قوی تر خواهد بود.  کنند زیرا فرا

ونی از ریاست قالیباف بر مجلس را     حمایت بیر
رد نمی کنم

کسیون مستقلین مجلس هم اظهارکرد:  رئیس فرا
گاهی بعضی از اسامی را می شنویم. برای مثال نام آقایان 
رسایی، متکی، قالیباف و ذوالنوری را به عنوان داوطلبان 
ریاست مجلس شنیدم، البته اوایل بحث آقاتهرانی هم 
در محافل، هم در مجلس و چه در بیرون از مجلس برای 
ریاست مطرح بود، نکته قابل توجه این است که نام این 
افراد برای ریاست مجلس را نه صرفا از طرف خودشان 
بلکه بعضی افراد این اسامی را مطرح می کردند. غلامرضا 
نوری قزلجه خاطرنشان کرد: این احتمال وجود دارد که 
ریاست قالیباف از بیرون مجلس شارژ شود و من این را رد 
نمی کنم، اما در مورد اینکه بگوییم شانس کدام کاندیدا 
کرسی ریاست مجلس بیشتر است، نکته  کسب  برای 
این است که هنوز در جمع منتخبان این موضوع را باز 
نکردیم و صحبت نکردیم. اما در مجموع به نظر بنده 
اول باید برنامه های گذشته افراد را مشاهده کنیم به این 
ترتیب که در جاهای مختلف مدیریتی چه در مجلس چه 
در غیرمجلس چگونه عمل کردند، همچنین تعهدات و 
برنامه هایی می دهند را باید بررسی کنیم چرا که به هر 
حال رئیس مجلس در کشور ما یک مقدار متفاوت از 
سایر کشورهاست. نوری قزلجه اضافه کرد: احتمال دارد 
کسیون مستقلین برای ریاست مجلس از فردی غیر از  فرا

قالیباف حمایت کند. 

   ادعایی که رد شد
کامران غضنفری که جزو منتخبان تهران برای ورود به 
مجلس دوازدهم است، در یادداشتی که منتشر کرده، 
مدعی دادن وعده هایی از جنس وام، خودرو و عضویت 
در کمیسیون مورد علاقه در عوض رأی دادن به افراد 
برای انتخاب هیأت رئیسه شده است. آقای غضنفری 
و هم قطاران شان در روزهای گذشته تریبون اظهارات 
شاذ شده اند که خود این موضوع را می توان در راستای 
پروموت کردن پدرخوانده های سیاسی و رزومه سازی در 
جریانی بی سابقه دانست. این درحالی است که کمتر از 
یک روز پس از انتشار یادداشت شائبه برانگیز غضنفری، 
شورای  مجلس  در  مرند  مردم  منتخب  حبیب زاده 
اسلامی در گفت وگو با »تسنیم«، ضمن نادرست دانستن 
روایت کامران غضنفری از دیدار با یکی از مدیران مجلس 
به رسانه ها گفت: »من در آن جلسه مورد اشاره دکتر 
غضنفری بوده ام، به هیچ وجه بحثی درباره قول و وعده 
برای رأی دادن به ریاست مجلس نبوده و خلاف گویی 
است.« حبیب زاده که در این جلسه حاضر بوده، در ادامه 
به آنچه در این جلسه اتفاق افتاده اشاره کرد و افزود: »در 
آن جلسه آن مسئول مربوطه از آقای غضنفری مدارکش 
را گرفت و کارهای کارت تردد ایشان به مجلس را برایش 
انجام داد و خیلی هم احترامش کرد و حرف های وعده 
کار  مالی و کمیسیون غیرواقعی است، در آستانه آغاز 
مجلس دوازدهم بدون حاشیه ها باید دنبال خدمت 
کاری برای انقلاب و مردم باشیم.« بی منت به مردم و فدا

آرمان ملی– مطهره شفیعی: این روزها 
بهشت آرامش ندارد و برخی از اعضای شورای 
با شهردار اصولگرا هم مسیر نیستند،  شهر 
کانی در  چنانکه مانند دیروز قبل از حضور زا
پشت میکروفن، اقدام به ترک جلسه کردند. 
در این جلسه پس از تذکرات اعضا، محسن 
هرمزی، معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری 
تهران در پشت تریبون قرار گرفت و گزارشی را 
از اقدامات شهرداری در حوزه حمل و نقل و 
به ویژه سفر شهردار تهران به چین ارائه کرد. 
سفری که البته مدت زیادی از انجام آن می گذرد 
و طی آن توافقاتی میان شهرداری تهران و 
برخی شرکت های چینی صورت گرفته که بعضا 
انتقاداتی به دنبال داشته است، از جمله توافق 
صورت گرفته برای خرید اتوبوس برقی که ظاهرا 
 ، به عقد قرارداد هم منجر شده و از این نظر
عجیب به نظر می رسد، چرا که وفق قانون، عقد 
ح در شورا و  چنین قراردادهایی نیازمند طر
دریافت مصوبه از این نهاد است. مهدی چمران 
کید بر فرمایشات مقام معظم رهبری  ضمن تا
در خصوص وحدت بین دستگاه ها و ایجاد 
امیدآفرینی برای مردم، از اعضای شورای شهر 
خواست که تنها درباره گزارشی که معاون حمل و 
نقل ترافیک شهرداری ارائه کردند، صحبت کنند، 
کانی بود که تعدادی از  اما در حین سخنرانی زا
اعضای شورای شهر که سوالات و ابهاماتی در 
این خصوص داشتند از جمله جعفر تشکری 
هاشمی، ناصرامانی، علی اصغر قائمی، مهدی 
عباسی، مهدی اقراریان و خانم سوده نجفی 
که از مخالفان سیاسی شهردار تهران به شمار 
می روند برای از حدنصاب افتادن جلسه شورای 
کانی خطاب  شهر، جلسه را ترک کردند. علیرضا زا
به کسانی که انتقاداتی وارد کرده بودند، گفت: 
گر انتقادات شما فنی است بمانید تا پاسخ را  ا
بشنوید، شما نه جلسات هم اندیشی تشریف 
می آورید نه می نشینید پاسخ ها را بشنوید. 
برخی از اعضای شورای شهر هم در قامت حامی 
شهردار ظاهر شدند مانند رئیس کمیسیون 
. محمد آخوندی گفت:  بودجه شورای شهر
»قرارداد چین یکی از بزرگ ترین قراردادهای 
تاریخ شهرداری است؛ اما دائم سرکوب می کنید، 
سوال من از همکاران در شورا این است آیا 
ابهاماتی که نسبت به قرارداد داشتید پیش از 
بیان در صحن شورا، به معاونت حمل و نقل 
که وضعیت آن  گفته اید؟ آدمی معلوم الحال 
مشخص است حرفی را در فضای مجازی منتشر 
گر خودمان را ید واحد با شهرداری ببینیم،  کرده، ا
گر اشتباه کرده  از شهرداری توضیح می خواهیم و ا
بودند توضیح بخواهیم. قطعا خود بنده اولین 

نفر هستم که از شهردار توضیح می خواهم اما 
گر اشتباهی نبوده، چرا باید خودزنی کنیم؟ باید  ا
همه کمک کنیم این قرارداد به سرانجام برسد.« 
این سخنان محمد آخوندی موجب اعتراض 
مابقی اعضای شورای شهر شد و تعدادی از 
اعضای شورا همچون شربیانی، امانی، اقراریان، 
سروری و غیره درخواست پاسخگویی به جو 
ایجاد شده در شورای شهر را داشتند که مهدی 
کید بر این که باید  چمران، رئیس شورای شهر با تأ
سخنان و تذکرات پیرامون گزارش باشد و نباید 

اعضا جواب یکدیگر را بدهند.

   نقش چمران در تنش  دیروز
شاید رویکرد چمران هم در نارضایتی اعضا 
همچنین  چمران  دیروزمهدی  باشد.  موثر 
در خلال پاسخ اعضا به یکدیگر پس از ارائه 
گزارش معاونت حمل و نقل شهرداری تهران و 
ایجاد تشنج در صحن شورای شهر تهران بیان 
داشت: نباید اعضا جواب یکدیگر را بدهند. 
گر می خواهید جواب یکدیگر را بدهید در  ا
اتاق هایتان بنشینید، خوش و بش کنید یا دعوا 
کنید و جواب یکدیگر را بدهید. این دوستان 
در صحن شورا ننشستند که شاهد پاسخ اعضا 
به یکدیگر باشند. وی خطاب به شربیانی که 
قصد ارائه تذکر داشت، اظهار کرد: شما حق 
ندارید در مورد دیگران صحبت کنید. باید در 
مورد موضوعات حمل و نقلی صحبت کنید و 
در مورد موضوعات دیگر نباید صحبت کنید. 
در ادامه شربیانی در وقت ارائه تذکر خود گفت: 
تقارن بسیار تلخی است که ریاست شورا اعلام 
کند شما نباید صحبت کنید. اصل شورا تضارب 
گر به عنوان رئیس می فرمایید من  آراست. ا
صحبت نکنم سکوت می کنم و تشکر می کنم. 
در ادامه بار دیگر چمران خطاب به اعضای شورا 

گفت: شلوغ نکنید، هر چیزی در جای خود و به 
گر قرار باشد هر کسی  موقع خود درست است. ا
پاسخ عضو دیگر را بدهد باید تا شب جواب 
یکدیگر را بدهیم. باید با هم مشورت درست 

انجام دهید.
 

   اعتراض به انتصابات شهرداری 
یکی از اعضای شورای شهر به انتصابات 
شهرداری معترض بود و از عدم شفافیت فرآیند 
جذب افراد در مجموعه شهرداری تهران انتقاد 
کید بر جایگاه شوراها  کرد. مهدی اقراریان با تأ
امیدواریم  داشت:  بیان  اساسی  قانون  در 
شوراها جایگاه خود را پیدا کنند و به وظایف 
شوراها توجه شود. در سال آخر فعالیت شورا 
شکل گیری ستاد مدیریت محله به این شکل 
که نمایندگان شورا دارند حرف  و وضعیتی 
و حدیث های زیادی دارد. وی افزود: تذکر 
شماره ۷۷ بنده در خصوص شفاف نبودن 
فرایند جذب افراد در مجموعه شهرداری تهران 
است. برخی افراد از وابستگان مدیر شهری 
بودند و البته بنده نامی از فردی نبردم و مدیران 
شهری در خصوص آن در مصاحبه ها صحبت 
کید بر  کرده اند. عضو شورای شهر تهران با تأ
اینکه گزارشی از شیوه جذب افراد از ۱۵ مرداد 
۱۴۰۰ و ارتباط سببی و نسبی این افراد با مدیران 
ارشد شهرداری تهران باید ارائه شود، اظهار 
کرد: باید گزارش جذب افراد توسط موسسه 
هادیان  شهر و حامیان شهر و شرکت خدمات 
اداری شهر شفاف شود. کمیته منابع انسانی 
شورا نیز در این زمینه مکاتباتی داشته که به 
گر پاسخی داده نشود  آن پاسخ داده نشده و ا
غ از  ناچاریم سوال از شهردار را مطرح کنیم. فار
اینکه صحن شورا به سوال رأی دهد یا خیر و این 
سوال منجر به عزل شهردار شود یا خیر، وظیفه 

داریم به تکالیف خود عمل کنیم.
 

کانی استیضاح می شود؟    زا
خ داد،  با توجه به آنچه دیروز در بهشت ر
که اختلافات  گرفت  باردیگر این گمانه قوت 
سیاسی برخی اعضا با شهردار تهران بعد از 
انتخابات اخیر مجلس بالا گرفته است. در اذهان 
کانی در  برخی افراد هست که بحث استیضاح زا
اسفندماه مطرح شد. در یکی از روزهای پایانی 
سال گذشته مهدی اقراریان، عضو شورای شهر 
کانی با اعضای موافق شهردار تهران بر  منتقد زا
کانی، به جدال کلامی پرداخت،  سر استیضاح زا
کانی در توئیتر بازتاب زیادی داشت.  استیضاح زا
آخوندی دیگر عضو شورای شهر و از حامیان 
شهردار تهران در شورا در پاسخ به اقراریان در 
( نوشته است:  شبکه اجتماعی ایکس، )توئیتر
»برخورد سیاسی با موضوعات شهری ممنوع؛ 
نتیجه  از  خود  عصبانیت  ندارد  حق  کسی 
انتخابات را به مسائل شهری که ارتباط مستقیم 
با زندگی مردم دارد، تعمیم دهد. بنده به عنوان 
خادم مردم اجازه برخورد سیاسی با مسائل شهر 
را به کسی نمی دهم و در صورت ادامه این روند 
مسائل را با مردم تهران در میان می گذارم.« اشاره 
به موضوع »انتخابات« توسط آخوندی به جدال 
کانی و اطرافیان قالیباف در شورای  حامیان زا
ائتلاف در بر سر لیست انتخاباتی پر حاشیه ای 
بود که پس لرزهای آن در شورای شهر شنیده 
می شد. محمد آخوندی در توئیت دیگری به 
حزب اقراریان حمله کرده و نوشته است: »رای 
قاطع مردم تهران در انتخابات مجلس و مخالفت 
با کسانی که به اسم حزب جدید و نو، تیشه به 
ریشه منافع مردم شهر تهران و کسب حدود فقط 
۱۰۰ هزار رای در تهران، نشان می دهد مردم خوب 
می فهمند که چه کسانی دنبال خدمت هستند 
و چه کسانی به دنبال قدرت.« ۹ نفر از ترکیب ۲۱ 
نفره شورای شهر تهران یعنی ناصر امانی، مهدی 
عباسی، زهرا شمس احسان، مهدی اقراریان، 
علیرضا قائمی، سوده نجفی، جعفر شریبانی، 
حبیب کاشانی و سیدجعفر تشکری هاشمی 
در مقابل طیف حامی شهردار تهران صف آرایی 
کرده اند. از میان این گروه ناصر امانی، اقراریان، 
کانی  قائمی و تشکری هاشمی تلاش می کنند تا زا
را استیضاح کنند، اما چون در ترکیب ۲۱ نفره 
کثریت را در اختیار ندارند، تا  شورای شهر تهران ا
کنون باید در  کنون موفق به این کار نشده اند و ا
انتظار رویکرد اعضای شورای شهر به اقدامات 
کانی از سوی  شهردار باشند و این سوال که آیا زا
اعضای شورای شهر اصولگرا استیضاح خواهد 

شد یا خیر. 
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گزارش »آرمان ملی« از ترک اعتراضی جلسه شورای شهر حین سخنرانی شهردار تهران

جنجال چین در بهشت تهران
کانی زیاد است؛ استیضاح می شود؟    نارضایتی از زا

آرمان ملی- حمید شجاعی: عملکرد اقتصادی دولت 
رئیسی طی 3 ساله گذشته به نحوی بوده که نه تنها مخالفان 
و منتقدان که موافقان و حامیان دولت نیز انتقادات تندی 
را روانه دولت می کنند و گویی امر برای شان مشتبه شده که 
گر  دولت رئیسی آن چیزی که می خواستند نبوده است. ا
نگاهی به رویکردهای آنها طی 3 سال اخیر داشته باشیم به 
این نتیجه می رسیم که جریان حامی دولت از هیچ تلاشی 
برای کمک به رئیسی و مردانش برای حل مشکلات کشور 
کنون بازدهی و برون داده  گر تا مضایقه نکرده است. اما ا
عملکرد اقتصادی دولت آنطور که باید و شاید نبوده است 
کارآمدی ها یا عدم برنامه  شاید بتوان دلیل آن را در برخی نا
محوری دولتمردان و همچنین روزمرگی آنها دید. چه اینکه 
به قرائت بسیاری از کارشناسان، صاحبنظران و نخبگان 
اقتصادی دولت برای بهبود عملکرد و پیشرفت باید تغییر و 
تحولی در تیم اقتصادی خود بدهد و این تغییرات می تواند 
در عرصه های مدیریتی یا وزرای اقتصادی دولت شکل گیرد. 
این در حالی است که دولت رئیسی بر خلاف آنکه دولت 
خود را فراجناحی خوانده بود دولتی جناحی است، اما 
حتی دولت جناحی وی نیز چندان دولت قدرتمندی از آب 
درنیامد و رئیس جمهور افراد توانای اصولگرا را در دولت خود 
به کار نگرفت تا مشخص گردد دولت به دنبال تیم و نفرات 
حول محور خود است. امری که برخی از آن به عنوان تبعیت 
دولت از حلقه امام صادقی ها یاد می کنند. نکته اینجاست 
که انتقادات به دولت رئیسی نه به رویکردها و سیاست های 
کم بر دولت بلکه نسبت به عملکردهایی است که مدیران  حا
دولت خلق کرده اند و نتایجش آن چیزی است که امروز در 
گر رئیس جمهور از روز اول از  جامعه شاهد و ناظر هستیم. ا
 ، چهره های توانمند در جریان حامی خود امثال فرهاد رهبر
داوود دانش جعفری یا طهماسب مظاهری و بسیاری از 
دیگر چهره های تاثیر گذار در این جریان بهره می برد، شاید 
کنون شرایط بهتر از این بود، اما به نظر می رسد که رئیسی و  ا
مردانش رویکرد و نگاه جریانی خود را پیش می برند. از این رو 
است که هر چه زمان می گذرد و رو به جلو می رویم به جای 
اینکه شرایط اقتصادی بهتر شود بالعکس شرایط بغرنج تر 
می گردد. چون نگاه کارشناسی وجود ندارد و کارگزاران دولت 

نیز از آن قدرت لازم برای حل مشکلات برخوردار نیستند و 
کیدات فراوان نیز عزمی برای تغییر در دولت  اساسا با وجود تا
وجود ندارد. اتفاقا مجلس یازدهم نیز از میانه راه متوجه این 
مساله شد که سیاست حمایت بی چون و چرا را کنار گذاشت 
و به دنبال وظیفه ذاتی خود یعنی نظارت بر عملکردها رفت. 
هر چند که این مجلس در این مدت روزهای پایانی خود 
را می گذراند و دیر به این فکر افتاده اما نشان می دهد که 

عملکرد دولت حامیان را نیز به انتقاد از خود کشیده است. 

   اصولگرایانی که منتقد دولت شدند
 همان طور که گفته شد انتقادات به عملکرد اقتصادی 
دولت به جریان حامی یعنی اصولگرایان نیز کشیده شده 
است و چهره های سیاسی اصولگرا نیز انتقاداتی را وارد 
می کنند. حال اینکه مجلس یازدهم از چندی پیش این 
انتقادات را به دولت وارد کرده است. چنانکه هفته گذشته 
محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس در نشست بررسی مسائل 
ارزی در حضور خاندوزی وزیر اقتصاد و فرزین رئیس بانک 
مرکزی اظهار داشت: دوستان دولت باید به طور روشن و 
شفاف رویکرد رو به جلو برای مدیریت بازار ارز ارائه کنند. 
همچنین قالیباف خطاب به مسئولان اقتصادی حاضر در 
نشست گفت: ما رویکرد اقتصادی مان در حوزه مدیریتی را 
اعلام کردیم و تا روز یکشنبه هفته آینده )۹ اردیبهشت( برای 
گر برنامه و سیاست  دریافت برنامه دولت منتظر می مانیم اما ا
ارزی دولت ارائه نشود، مجلس جلسه خواهد گذاشت و 
ح خود را ارائه می کند. البته انتقادات به رئیس مجلس  طر
باقی نماند و سایر نمایندگان مجلس نیز با انتقادات خود از 
خجالت دولت درآمدند. حتی نمایندگان ادوار و چهره های 
شناخته شده اصولگرا نیز این رویه را بر نتافتند انتقادات 
تندی به دولت وارد آوردند. این در حالی است که با پایان 
یافتن عمر مجلس یازدهم و روی کارآمدن مجلس دوازدهم 
بسیاری از اصولگرایان چشم امید خود را از دولت برگرفته 
و به مجلس دوازدهم دوخته اند و از آنها طلب کمک برای 
حل مشکلات اقتصادی می کنند. چه اینکه اخیرا محمدرضا 
گفته: پیگیری  ، دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین  باهنر
برنامه هفتم توسعه مهم ترین اولویت مجلس آینده است و 

مقام معظم رهبری هم سیاست های کلی آن را ابلاغ کردند. 
گفته نماند که مجلس یازدهم برای اتمام برنامه هفتم  ناا
توسعه تلاش کرد و تقریبا آماده است تا مجلس دوازدهم آن 
را پیگیری کند. از طرفی برنامه هفتم توسعه برای رسیدن 
به اهدافش نیاز به حکمرانی خردمندانه دارد. برنامه ای 
که سه محور دارد. نخست رشد اقتصادی که متوسط باید 
کثر بعد از  ۸ درصد شود و دوم: تک رقمی شدن تورم. حدا
۵ سال باید به عدد تک رقمی دست یابیم و سوم: در ضریب 
جینی ما، تفاوت درآمد دهک اول با دهم باید کاهش پیدا 
گر  کید کرد: ا کند. عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام تا
مجلس دوازدهم این سه نکته را ساماندهی کند، در واقع 
به اصلی ترین وظیفه خود عمل کرده است. این در شرایط 
است که وظیفه مجلس قانون گذاری و نظارت بر عملکردهای 
دولت است و اجرا کارکرد دولت، اما گویا اصولگرایان از دولت 
که همه مسائل خود را از مجلس  رئیسی ناامید شد اند 

دوازدهمی ها مطالبه می کنند.

   رئیسی پاسخگوی عدم تحقق وعده ها باشد
یک فعال سیاسی اصولگرا در خصوص انتقادات وارده از 
سوی اصولگرایان به دولت اظهار داشت: خداوند رحمت کند 
آقای دکتر افروغ را که از دوستان خوب ما بودند و در مجلس 
صحبتی کردند که خود انتقادی در داخل جریان انقلاب یکی 
از عوامل مهم حیات انقلاب است. حسین کنعانی مقدم در 
گفت وگو با »آرمان ملی« گفت: ما هیچگونه پیوند اخوت، 
برادری و دوستی با کسی نداریم. به نظر می آید که انتقاد در 
درون جریان اصولگرایی یکی از دلایل زنده بودن این جریان و 
پویا بودنش است گرچه می تواند این نگاه پیدا شود که جریان 
اصولگرایی نسبت به عملکرد فعلی دولت رویکرد خود را نشان 
می دهد که بخشی از آن نمایان شده و در مرحله بعدی شاید 
شدت بیشتری هم پیدا کند. اما تا زمانی که بر وحدت ملی 
صدمه نمی زند قابل پذیرش و هضم است. اما آنطور که در 
شرایط فعلی به وحدت ملی ضربه بزند مجبوریم مقابلش 
بایستیم. به هر حال ما باید پاسخگوی مردم باشیم و از 
آقای رئیسی حمایت کردیم تا رئیس جمهور شده و حال باید 

پاسخگوی عدم تحقق وعده های داده شده باشد. 

گزارش »آرمان ملی« از عملکرد اقتصادی دولت و تغییر فاز حامیان

ناامیدی اصولگرایان از دولت روی کار آورده 
      حسین کنعانی مقدم در گفت وگو با »آرمان ملی«:  با هیچ کس عقد اخوت نبسته ایم

ح کرد حمیدرضا ترقی مطر

 عِده و عُده قالیباف
 برای ریاست مجلس کم شده 

کثریت  کره قالیباف برای کسب ا رایزنی و مذا
نسبی مجلس 

دعوا دیگر دعوای اصولگرا و اصلاح طلب 
نیست، رقابت هم دیگر رقابت بین چپ و 
راست نیست، حالا دیگر جنگ »قدرتِ بیشتر« 
داشتن در بین خود اصولگرایان است که محور 
تحلیل ها و اظهارنظرهای سیاسی می شود. 
که قرار  مجلس دوازدهم نیز میدانی است 
است رقابتی دیگر بین اصولگرایان شکل بگیرد، 
کثریت  مجلسی که هیچ طیف اصولگرایی در آن ا
ندارد و از یاران قالیباف، تا یاران محصولی و 
رائفی پور، متکی و... بعد از رویارویی که در ایام 
انتخابات داشتند، ادامه آن را به صحن مجلس 
آینده موکول کرده اند. جدال اصلی نیز بر سر 
کرسی ریاست مجلس دوازدهم است. رسیدن 
قالیباف به کرسی ریاست مجلس یازدهم نیز 
چندان آسان نبود و او در هر چهارسال مجبور 
به توافقات پشت پرده شد تا بتواند جایگاهش 
به عنوان یک رئیس قوه را حفظ کند. مسیر 
قالیباف برای ریاست بر مجلس دوازدهم اما 
بسیار سخت تر از مسیر مجلس یازدهم است. 
کثریتی مشخص از اصولگرایان  مجلس یازدهم ا
داشت و قالیباف نیز عِده و عُده خود را برای 
بازی ها و لابی های پارلمانی داشت. مجلس 
کسیونی است  دوازدهم اما مجلسی چند فرا
و طیف های اصولگرایی حاضر در آن چندان 
سر سازگاری با یکدیگر را ندارند و مهمتر آنکه هر 
کدام دیگری را قبول ندارند. در چنین فضایی بنا 
به گفته تحلیلگران، در مجلس دوازدهم هیچ 
کثریت ندارد و هر فردی که قرار باشد  طیفی ا
برای ریاست مجلس تلاش کند نیاز به رایزنی و 
لابی زیاد با دیگر طیف ها دارد. برهمین اساس 
نیز قالیباف که هم لشکر یارانش را در مجلس 
آینده ندارد هم تکرار ریاستش بر مجلس برای 
او یک امر حیثیتی است، مجبور به لابی های 

پشت پرده برای کسب رأی است.

   حمایت های بیرونی از ریاست قالیباف 
هر چند که هنوز به صورت رسمی اسامی 
مجلس  رئیسه  هیأت  انتخابات  نامزدهای 
اعلام نشده است، اما بنابر آنچه که از گوش و 
کنار راهروهای مجلس و در فضای رسانه ای 
قالیباف«،  »محمدباقر  می شود،  شنیده 
»منوچهر متکی«، »محمود نبویان«، »مجتبی 
ذوالنوری«، »مرتضی آقاتهرانی« و »حمیدرضا 
حاجی بابایی« از جمله نامزدهای احتمالی 
ریاست مجلس به شمار می روند. برخی از 
چهره های سیاسی از حمایت ها برای رسیدن 
قالیباف به صندلی ریاست از بیرون مجلس 
، فعال  روایت می کنند، مانند عباس امیری فر
سیاسی اصولگرا گفته بود: » در سپاه که ما حضور 
داریم، در حد مسئولان اطلاع داریم که از آقای 
قالیباف حمایت می کنند اما به صورت قانونی 
صراحتا نمی توانند این کار را انجام بدهند. 
بنابراین، ممکن است این حمایت در پشت 
صحنه رخ بدهد و بی تاثیر نیست. علاوه بر این 
آقای قالیباف خیرالموجودین است و ما فرد 
گر آقای رسایی بخواهد برای  دیگری را نداریم. ا
ریاست بیاید با آن تفکرش همه شرایط را به هم  

می ریزد. «

   مخالفان قالیباف در مجلس دوازدهم 
زیاد هستند

به  اشاره  با  اصولگرا،  سیاسی  فعال  یک 
پیش بینی  خود درباره ریاست مجلس دوازدهم 
کسیون ها در  گفت: »به دلیل متعدد بودن فرا
حال حاضر نمی توان پیش بینی خاصی داشت، 
چرا که مدعی برای هیأت رئیسه مجلس زیاد 
است. با این حال معتقدم که باید هیأت رئیسه 
متنوعی از جریانات موجود در مجلس داشته 
باشیم که در اداره و مدیریت مجلس نظر همه 
کسیون ها را جلب کند. حمیدرضا  جمع ها و فرا
ترقی با اشاره به فضاسازی های ایجاد شده بر 
سر ریاست قالیباف در مجلس، اظهارداشت: 
»در این مرحله چالش جدی برای آقای قالیباف 
وجود دارد که مانند مجلس فعلی نمی تواند 
کثریت را برای ریاست مجلس  به راحتی نظر ا
کره و تعامل با  به دست بیاورد، بلکه باید با مذا
کثریت را به دست  کسیون های مختلف نظر ا فرا
کید کرد: مخالفان  بیاورد.« عضو حزب موتلفه تا
آقای قالیباف زیاد بوده و بر مخالفت خود مصر 
هستند همان طور که موافقان ایشان بر نظر 
خود محکم هستند. اما اینکه بخواهد نظر 
کثریت نسبی را به دست بیاورد نیازمند کار و  ا
کره است که ایشان مشغول کار برای نهایی  مذا
شدن آن هستند. این فعال سیاسی اصولگرا با 
کره قالیباف با جریانات مختلف افزود:  تایید مذا
طبیعتا ایشان با همه طیف های موجود اعم از 
شورای وحدت، پایداری ها، صبح نو و معتدلین 
کره هستند. ترقی با  اصلاح طلب در حال مذا
اشاره به کم شدن اطرافیان قالیباف در مجلس 
گفت: »عِده و عُده آقای قالیباف  دوازدهم 
برای ریاست مجلس کم شده است. مجموعه 
که از شورای ائتلاف در انتخابات  آن هایی 
مجلس رأی آوردند حدود ۸۰ نفر هستند که این 
تعداد کفاف رأی آوری را در ریاست مجلس ندارد 
و نیازمند تعامل است. وی با اشاره به خبرهای 
منتشر شده مبنی بر اختلاف در نحوه بستن 
لیست انتخاباتی شورای ائتلاف در شهرری 
ادامه داد: اطلاعی ندارم اما دخالت های برخی 

از شخصیت ها عامل جابه جایی ها شد. 


